



**Latinskaia Amerika. 2013-2024**

ISSN 0044-748X

URL - <http://latamerica-journal.ru>

All right reserved

Issue 12 Volume . 2010

## **Jose Marti, Russian Icon and The Challenges of Today**

**Boris Martynov**

### **Abstract**

The Article proposes the creation of a new, complex method of forecasting and fair management of the global crises, based on the civilizational and cultural approaches (including those of the Russian and Latin American civilizations). Newly presented there is a possibility to more coherently reveal the nuances of the national ways of thinking by pulling up to the current analysis the most prominent examples of the national artistic and literature works.

**Keywords list (en):** Jose Marti, Russian icon-painting, artistic images, global challenges, new methods of the political forecasting and crisis management, civilizational and cultural determinants, Latin American and Russian civilizational archetypes

**Date of publication:** 01.12.2010

### **Citation link:**

Martynov B. Jose Marti, Russian Icon and The Challenges of Today // Latinskaia Amerika. – 2010. – Issue 12 C. 4-16 . URL: <https://latamerica-journal.ru/s0044748x0000617-7-1-ru-218/>

# **Хосе Марти, глобальные вызовы и правило «обратной перспективы»**

**Мартынов Борис Федорович**

## **Аннотация**

В статье говорится о необходимости выработки новой комплексной методики для прогнозирования и управления глобальными кризисами, основанной на учете цивилизационно-культурной специфики главнейших мегасоциумов нашей планеты, в том числе российского и латиноамериканского. Впервые рассматривается возможность более полного выявления особенностей национального менталитета на основе анализа наиболее характерных произведений изобразительного искусства и литературы.

**Ключевые слова:** Хосе Марти, русская иконопись, изобразительное искусство, глобальные вызовы современности, новые методы политического прогнозирования и управления кризисами, цивилизационно-культурные детерминанты, латиноамериканский и российский цивилизационные архетипы

**Дата публикации:** 01.12.2010

## **Ссылка для цитирования:**

Мартынов Б. Ф. Хосе Марти, глобальные вызовы и правило «обратной перспективы» // Латинская Америка. – 2010. – Выпуск №12 С. 4-16 .  
URL: <https://latamerica-journal.ru/s0044748x0000617-7-1-ru-218/>